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Dr. Katona Béla
a Magyar Országgyű lés Elnöke részére

Kérdés

Tisztelt Elnök Úr !

A Házszabály 91 . §-a alapján bejelentjük, hogy írásos kérdést kívánunk feltenn i

Dr. Herczog László miniszter úrho z
„Állami vagyon-e a fogyatékos munkavállaló?” címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

Miniszter úr a múlt héten egy azonnali kérdésre adott válaszából már kiderült, hogy az állam
egyik rehabilitációs foglalkoztatásra létrehozott gazdasági társasága, az ERFO Kft . nem
tartozik a Minisztérium felügyelete alá .
Ez a kijelentés elgondolkodtató : vajon hogyan fordulhat az elő, hogy az a hat állam i
rehabilitációs foglalkoztatásra létrehozott gazdasági társaság, amely jelenleg 8-9 ezer
fogyatékos embernek adnak munkát, nem tartozik minisztériumi közvetlen vagy közvetett
felügyelet alá? S ez esetben vajon miképpen tudja a Minisztérium saját eltervezett programjai t
végrehajtani?
Mint ismeretes, a vagyontörvényt 2007 őszén fogadta el a Parlament, méghozzá azzal a z
általános céllal, hogy az állami vagyonnal történő gazdálkodás minősége, illetve
eredményessége javuljon . (Tehát nem azért, hogy a foglalkoztatottság minősége, illetve
eredményessége növekedjék.) A törvény alapján egy tollvonással az összes állami társaság a
Magyar Nemzeti Vagyonkezelő felügyelete alá került . Ez alól az addig a Munkaügyi
Minisztérium által alapított Országos Foglalkoztatási Közalapítvány irányítása alá tartozó ha t
állami foglalkoztató cég sem volt kivétel . A három budapesti, illetve az egy-egy szegedi,
pécsi és szombathelyi foglalkoztató ekkor került át az OFÁ-tól a Vagyonkezel őhöz.

A rendelkezésünkre álló adatok alapján elmondható, hogy korábban az OFA a hat állam i
foglalkoztatóval kapcsolatban jó gazdaként járt el : mind a hat társaság meglehetősen sikeres
gazdálkodást és foglalkoztatást hajtott végre . Az OFA Célszervezeti Iroda (Kuratóriuma é s
Felügyelő Bizottsága egyaránt) remekül látta el azt a feladatot, melyet akkor még tízeze r
fogyatékos ember foglalkoztatása érdekében kellett végeznie .



2008-tól a Társaságok a Magyar Nemzeti Vagyonkezelőnél az elsősorban energetikai, ipari,
valamint a GKM vagyonkezelésébe adott cégeket tömörítő társasági portfolióhoz kerültek,
olyan irányítás alá, ahol a hat állami társaság mellett féltucatnyi más társaságot is felügyeln i
kell .

A jelzett időszaktól a foglalkoztatottak létszáma csökkent. Kettő vidéki társaság sors a
kérdésessé vált. Van olyan cég, amely nem rendelkezik 2009-re elfogadott üzleti tervvel ,
illetve olyan társaságok is, ahol a jelentős állami támogatás ellenére több tízmilliós a
veszteség .

Tisztelt Miniszter úr !

Kérdezzük Önt :

• A folyamatokat figyelembe véve, miért nem kezdeményezi a Társaságok, OFA által i
vagyonkezelésbe vételét, és azoknak az OFA szakmai irányítása alá val ó
visszahelyezését?

• Mi lehet az oka annak, hogy a sorozatosan jelentkez ő problémákat a Minisztérium
nem észleli, vagy nem veszi figyelembe ?

• Mit kíván tenni azért, hogy a tárca feladatait is figyelembe véve óvja a fogyatéko s
emberek munkahelyét ?

Várjuk válaszát .

Budapest, 2009 . november hó „

Tisztelettel :

Bókay Endre Dr. Szili Katalin
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